
  
LATVIJAS PAŠVALDĪBU IZPILDDIREKTORU SANĀKSME 

 

PROTOKOLS 

 

2025. gada 7.martā 

Ventspilī         Nr.3.                                                 

 

Sanāksme atklāta  plkst. 10.00 

Sanāksmi vada  LPIA valdes priekšsēdētājs U.Fjodorovs 

Sanāksmi protokolē  LPS padomniece S.Sproģe 

Sanāksmē piedalās  (reģistrācija pielikumā) 

 

Dienas gaita: 

09.30 Dalībnieku reģistrēšanās  

10.00 Ventspils – pilsēta ar rītdienu 

• Valstspilsētas domes priekšsēdētāja Jāņa Vītoliņa uzruna  

• Izpilddirektora Alda Ābeles prezentācija  

10.30 LPIA valdes informācija 

• LPIA priekšsēdētājs Uģis Fjodorovs 

10.40 Kas jāzina par LPIA sanāksmju ierakstiem? 

• LPS padomnieks Guntars Krasovskis 

 Dziesmu un deju svētku kustība. Kultūrvēsturiskā mantojuma saglabāšana. Kultūras 
galvaspilsētas loma. 

11.00 Gatavošanās XIII Latvijas Skolu jaunatnes dziesmu un deju svētkiem: 

• Svētku sagatavošanas programma un norises vietas; 

• Dalībnieku ierašanās un izmitināšanas iespējas; 

• Operatīvās vadības grupas darbība, drošība; 

• Svētku koncertu biļešu politika. 

Izglītības un zinātnes ministrijas Valsts izglītības attīstības aģentūras Nemateriālā 
kultūras mantojuma un ilgtspējīgas attīstības projektu nodaļas vadītāja - Rīcības 
komitejas izpilddirektore Agra Bērziņa  

11.20 Ceļā uz XXVIII Vispārējiem latviešu Dziesmu un XVIII Deju svētkiem  

• KM Nacionālā kultūras centra direktore Signe Pujāte;  

• KM Nacionālā kultūras centra Dziesmu un deju svētku tradīcijas 

saglabāšanas un attīstības nodaļas vadītāja Sarmīte Pāvulēna. 

12.00 Nacionālā mantojuma uzturēšana un glābšana krīzes situācijās. 

• KM Valsts sekretāres vietniece kultūrpolitikas jautājumos Baiba Mūrniece 

12.20 Aktualitātes. 



• KM Valsts sekretāre Dace Vilsone 

• LPS padomniece Ināra Dundure 

12.50 Kultūras galvaspilsēta 2027.-  Liepāja - kolēģu pieredzes stāsts. 

• Liepājas valstspilsētas izpilddirektors Ronalds Fricbergs 

13.10 – 13:40 Ukrainas pašvaldības pieredze civilās drošības un aizsardzības nodrošināšanā kara 
apstākļos 

• Kamiankas pilsētas domes priekšsēdētājs (Ukraina) Volodimirs Tirons 

(Volodymyr Tiron) 

13:45 Pusdienas 

14.30 Pilsētas objektu apskate-  Gāliņciema bibliotēka, Brīvdabas muzejs (jauna muzeja 
ēka), brauciens ar mazbānīti uz Piedzīvojumu parku (rodelis) 

 

 

1.§  

Muzikālais sveiciens un Ventspils koncertzāles “Latvija” lepnumu atrādīšana- akustiskās ērģeles, vertikālās 

klavieres, koncerta klavieres, balss, sitamie instrumenti (Mūzikas skolas audzēkņi).  

 

Ventspils valstspilsētas domes priekšsēdētājs Jānis Vītoliņš uzrunā izpilddirektorus (0 prezentācija pielikumā). 

Laiks izaicinošs, arī ventspilniekiem. 6.lielākā pilsēta, 1290.g.pilsētas dibināšana sgads. ~36 00oiedz. Dziļa, 

neaisalstoša osta- ilgstošs pilsētas “maizes devējs”. Kravu apgrozījuma kritums 2020. un 2021. gadā politisko 

iemeslu dēļ (sankcijas), arī tagad ģeopolitisko apstākļu dēļ ļoti zems apgrozījums, bet 2.vieta kravu apgrozījumā 

aiz Rīgas. 30 t.to- ziedu laikos, 2024.g.8 t.to tikai. Kļūda, ka pašvaldību pārstāvjus izslēdza no ostu valdes. 

Valsts pārstāvju neieinteresētība pa šiem gadiem pierādījusies. Vienīgā prāmju satiksme. 

Jau krīzes gados meklēja citus pilsētas attīstības virzienus. Tagad apstrādes rūpniecības komersantu 

apgrozījumā 1.v. Latvijā. 

Budžets 2025.g.86,9 milj.EUR, lielākā “pīrāga” daļa izglītībai. Zemākais aizdevuma % valstī. 

Zinātnes centrs VIZIUM. Strādāja 10 gadus, lai izveidotu šo zinātnes centru ģimenēm. Nesen sveica 

350 000.apmeklētāju. atklāts 2022.g., uzcēla 2 gados. Lietuvas arhitekti vinnēja konkursu, būvnieki pabeidza 

darbus 3 mēnešus pirms termiņa, ieekonomēja arī līdzekļus (LNK industrijas), bet būvnieks iekļuva karteļa 

konfliktā. Beidzot arī Zinātnes centrs iekļauts Skolas somas programmā. Tehnoloģijas ir izaicinājums, visu 

laiku jāatjauno. 

Piedzīvojumu parka rodelis 580m nobrauciens, uzceļ kalnā- kopā 800m -garākais rodelis. 

Ekonomiskais transports. Vidēja izmēra nebija pieejams, A.Dambis  palīdzēja. 

 

Valstspilsētas izpilddirektors Aldis Ābele turpina iepazīstināt ar Ventspils pilsētu(1.prezentācija pielikumā). Par  

šodienas galveno tēmu- kultūrvēsturisko mantojumu, objektiem. Kultūras iestādes. Koncertzāle un mūzikas 

skola lielisks piemērs, kā valsts un pašvaldība var veiksmīgi sadarboties.  

Muzejs ar filiālēm. 

Projekti kultūrvēsturiskā mantojuma saglabāšanai, modernizācijai. 

Profesionālie kolektīvi- spēlē un dzied kopā profesionāļi un skolēni. 

Vienīgā mūzikas bibliotēka valstī. 

Lieliski koncerti, iespēja augt mūzikas skolas audzēkņiem. 

Black box zāle vasarās kļūst par brīvdabas skatuvi. Profesionālās mākslas funkcija. 

Jūras vārti- 70.-to gadu zvejnieku kolhoza radīts produkts, 15 gadus atpakaļ pārbūvēta un veidota kā teātra nams 

dažādiem teātriem. Uzņemam dažādas trupas (16 profesionālas izrādes gadā), ir orķestra bedre, uzņem dažādus 

koncertus. Amatiermākslas centra funkcija arī. 

Dziesmu un Deju svētku kustības aktīvi dalībnieki.  



Rakstnieku un tulkotāju māja pirms 20gadiem tapa no idejas vēsturiskajā rātsnamā. Rezervēta jau ilgi uz 

priekšu. Ik gadu dažādu valstu pārstāvji. Bijuši no 56 valstīm. Balvas, starptautiskā darbība. 

Ideja paplašināt darbību- veidot mūzikas māju. 

Pārdomāts bibliotēku tīkls. Ja citi slēdz, Ventspils atvēra jaunu- Gāliņciema bibliotēku kā kopienas centru. 

Projekti realizācijā- ekspozīciju renovācija, atjaunošana. Izmanto dažādu projektu iespējas, arī “zivju 

LEADER“ projektus. Seno ēku izpēte un atjaunošana. 

Pašvaldības līdzfinansējums kultūras pieminekļiem ar sabiedriskajām funkcijām (3 draudzes) 

 

2.§ 

 

LPIA priekšsēdētājs Uģis Fjodorovs iepazīstina ar valdes aktualitātēm 

• LPIA Augšdaugavas novadā aprīlī: 

o Paplašinātā valdes sēde : Iedzīvotāju padomes un līdzdalības budžets. Pašvaldību granti. 

Kolektīvais iesniegums. Milzīgs administratīvais slogs. Cik daudz var regulēt pašvaldība ar SN?- 

plānojam diskusiju ar VARAM 

o LPIA sanāksme : Būvnoteikumi- EM; VBKB; TM Administratīvo sodu likums; ALTUM 

Līdz 20.03.pašvaldību atbildes uz anketas jautājumiem, lai saprastu kazusus par BVKB  

• Dažādi jautājumi: 

  LPIA valdes piedalīšanās ICMA Eiropas konferencē maijā Romā. 

 - LPIA pieredzes semināru ikgada brauciens- šogad uz Lietuvu, Poliju septembrī. 

- Meža dienas 2025. idejas līdz 20.martam (viena pašvaldība līdz 2000EUR) 4 semināri Latvijā, 3-4 

dienu seminārs Somijā. 

-  Kā pašvaldībām kļūt ilgtspējīgākām un konkurētspējīgām koka būvniecības jomā, - varēsiet uzzināt 

dažādu jomu industrijas profesionāļu stāstos par realizētiem projektiem.  

Konferencē leposimies ar jauno pirmsskolas izglītības ēku Salaspilī.  Un klausīsimies mūsu ārvalstu 

kolēģu pieredzēs stāstos, kā un ko dara citur Eiropā. 

2025.gada  24. un 25. aprīlī Rīgas Tehniskās universitātes (RTU) auditoriju centrā «Domus 

Auditorialis», Zunda krastmalā 8, notiks starptautisks Baltijas koka būvniecības forums 2025, kura moto 

šogad ir koka būvniecības konkurētspēja un ilgtspēja. Aicinām reģistrēties Baltijas koka būvniecības 

forumam 2025, kas notiks RTU 24.-25. aprīlī par īpašu cenu pašvaldībām. 

Reģistrācija forumam ir atvērta. Reģistrēties dalībai forumā (pašvaldību pārstāvjiem īpaša cena) – 

https://ej.uz/BaltijasKokaBuvniecibasForums    

` - 10.04 konference “Izglītība ar mērķi” Valmierā. 

 

3.§ 

LPS padomnieks Guntars Krasovskis iepazīstina ar LPIA sanāksmju ierakstu vēsturi un iespējām noskatīties 

tieši to, kas aktuāls (2.prezentācija pielikumā) 2024.gadā visskatītākais ieraksts- Līvānu sanāksme (MI un laba 

pārvaldība) 

 

4.§ 

 

Izglītības un zinātnes ministrijas Valsts izglītības attīstības aģentūras Nemateriālā kultūras mantojuma un 

ilgtspējīgas attīstības projektu nodaļas vadītāja - Rīcības komitejas izpilddirektore Agra Bērziņa izsaka 

pateicību par atbalstu un pasākumu organizēšanu, kustības virzīšanu, iepazīstina ar gatavošanos šī gada 

svētkiem (3.prezentācija pielikumā) 

5.-13.07 2025.- svētku norise. 

Pirmo reizi akordeonistu koncerts. 

Organizatoriskie pasākumi. Lielākais atbalsts – pašvaldību deleģētie koordinatori. ~ 1000 brīvprātīgie. 

Šodien notiek lielais kopmēģinājums- modelēšanas pasākums. 

 

https://ej.uz/BaltijasKokaBuvniecibasForums


XIII Latvijas Skolu jaunatnes dziesmu un deju svētku rīcības grupas vadītāja Inga Vasiļjeva - par praktiskajiem 

organizatoriskajiem pasākumiem- izmitināšanas iespējas; ēdināšana (veselīga, sabalansēta, arī veģetārā un 

pielāgota bērniem ar noteiktu diētu ar ārsta zīmi) 

Koordinatoru loma, pavadošais personāls (10dalībniekiem pavadošā 1 persona). Apsardzes un kārtība 

suzturēšana, policija, mediķis. 

Biļešu politika. 4 grupas, 7-45 EUR (augstākā cena tikai 2 pasākums- Daugavas stadions un Mežaparks). 

Iepriekšējā rezervācija aprīļa 2.puse; vienots algoritms. 

Dalībnieku  kartes.  

Pārvietošanās sabiedriskajā transportā organizatori nodrošinās ārpus Rīgas dzīvojošajiem bērniem (1 

dalībniekam 10EUR no valsts budžeta), rīdziniekiem speciālā rīdzinieka karte. 

Dalībnieka komplekts- mugursoma no Lieldrauga Swedbankas (rokasgrāmata, cepure ar nagu, kakla lente, 

dalībnieka karte, svētk nozīmīte) pašiem jānodrošina lietusmēteļi, var ņemt savu ūdenspudeli, ko varēs uzpildīt. 

Kolektīvu (okt.2024.) un dalībnieku reģistrācija (maijā 2025.) 

Sociālie tīkli. 

Jautājumi/atbildes. 

Kā plānota ēdināšana?- skolās, tāplāno mēģinājumu grafikus. Būs arī pasākumi, kur ēdinās uz vietas (piem., 

Ķīpsalā), drīz būs grafiks. Ļoti sarežģīts punkts svētku organizatoriem. 

Kas nodrošinās transportu, pārvadāšanu?- novadu dalībnieku transports vai bezmaksas transports Rīgas 

sabiedriskajā transportā. Rīdzinieki ēdīs mēģinājumu vietās. 

Iesaka pārrunāt ar pašvaldību amatpersonām, jo jādomā arī par bērnu drošību!- nav vienkārša atbilde, paldies 

par ierosinājumu! 

 

5.§  

 

KM Nacionālā kultūras centra direktore Signe Pujāte un Dziesmu un deju svētku tradīcijas saglabāšanas un 

attīstības nodaļas vadītāja Sarmīte Pāvulēna Ceļā uz XXVIII Vispārējiem latviešu Dziesmu un XVIII Deju 

svētkiem  (4.prezentācija pielikum) 

Ir slikta ziņa, ka daži samazina darba samaksu, bet valsts dotāciju nav samazinājusi. 

Anketu, cik pašvaldības izlieto Dziesmu svētku kustībai, daži vēl nav aizpildījuši, bet zinām, ka summa ir gana 

liela un ļoti nozīmīga.  

6.§   

 

KM Valsts sekretāres vietniece kultūrpolitikas jautājumos Baiba Mūrniece informē par Nacionālā 
mantojuma uzturēšanu un glābšanu krīzes situācijās (5.prezentācija pielikumā). 
Risku izvērtēšana nenotiek visās jomās (tikai muzeju likumā šobrīd noteikts) 
Vērtību prioritātes. 
Droša patvēruma vieta kultūras vērtībām, precizēt vietas, kur glabā kultūras vērtības, tur cilvēki 
neglābjas. 
Gatavo vadlīnijas, kas varētu palīdzēt krīzes situācijās. 
 
 

7.§   
KM Valsts sekretāre Dace Vilsone uzrunā izpilddirektorus par aktualitātēm kultūras jomā (6.prezentācija 
pielikumā) 
Arhitektūras likums. ES fondi. Izdevumi kultūrai un mārketingam (vai vajag likt kopā? “kultūra 
pārfinansēta”..).  
LPS padomniece Ināra Dundure izsaka pateicību Ventspils vadībai par iesaisti ikdienas darbā! Dziesmu 
svētku kustība turpinās visu laiku ne tikai svētku gadā. Noteicošais vārds vienmēr ir domei, bet  
jāizstrādā principi, kā pasākumi tiek organizēti starpsvētku laikā. Salaspils piemērs nedrīkst atkārtoties. 
Pašvaldības sniedz ļoti lielu ieguldījumu Dziesmu svētku kustības uzturēšanai, tas jāfiksē. Drošības 
pasākumi Dziesmu svētku laikā- ļoti svarīgi! 



 
 

8.§   
Liepājas valstspilsētas izpilddirektors Ronalds Fricbergs dalās pieredzē ar Eiropas Kultūras 
galvaspilsētas 2027.pieredzes stāstu (7.prezentācija pielikumā). Ambīcija sbija jau sen (2014.) pieredze 
tāda, ka startēt drīkst reizi 10 gados. Šoreiz kopā ar Dienvidkurzemes un Kuldīga snovadiem un ciešā 
sadarbīā ar KM gatavojamies 2027.gadā būt par Eiropas kultūras galvaspilsētu. 
Nodibinājuma valdes locekle Eva Ciekurze iepazīstina ar 5 programmu līnijām.  Gada programma. 
Sadarbība ar Portugāli. 
  

9.§   
 
Kamiankas pilsētas domes priekšsēdētājs (Ukraina) Volodimirs Tirons (Volodymyr Tiron) uzrunā 
izpilddirektorus un iepazīstina ar Ukrainas pašvaldības pieredzi civilās drošības un aizsardzības 
nodrošināšanā kara apstākļos (8.prezentācija pielikumā) 
Skarbs 3 gadu kara stāsts.  
Tēma civilā aizsardzība. Neviens nebija gatavs. Bērni un visi iedzīvotāji jāglābj pirmie. Patversmes nebija 
gatavas. Kamiankā 20 000 iedz. 
Skolas slēdza, mācības on line režīmā.  
Visi savām rokām gatavoja patvēruma vietas (ar ieeju un izeju), tagad bērni mājās visu laiku, ir vieta , kur 
patverties. Paldies ES, jo viss aprīkojums tagad izveidots pēc ES standartiem. 
Paziņojuma sistēma atjaunota., ierīkota katrā rūpnīcā. Paziņojumi skan ļoti bieži. 
2 AES bija iekarotas. Uzmeta bumbu Černobiļas AES, sabojāja pārseguma kupolu. Tagad iegādāta ierīce, 
kas likvidē piesārņojumu. Mazs mierinājums, jo no tāda piesārņojuma īsti pasargāt nevar. 
Ugunsdrošība.  Ienaidnieka taktika- iznīcināt arī glābējus uzreiz, kad tie ieradušies glābt un likvidēt 
sabombardēto ēku. 
Pateicoties visai demokrātiskajai pasaulei, iegādāti energobloki, uzstādītas saules baterijas. 
Regulāras apmācības CA gan bērniem skolās, gan civiliedzīvotājiem, kā sniegt pirmo palīdzību. Neviens 
un nekad nevar apmācīt visiem gadījumiem.  
Aicina visus apvienoties un sniegt frontei palīdzību (automobiļi, droni un elektroierīces) , šis briesmīgais 
karš ir jāuzvar! 
Slava Ukrainai! Varoņiem slava! 
 
Ogres novada izpilddirektora vietniece Dana Bārbale dalās pieredzē par sadarbību ar Ukrainu jau 10 
gadu garumā. Pabrika ziņa ir biedējoša – jāgatavojas karam! 
Var rakstīt Rīcība splānus, bet galb]venais ir cilv;eks!  bija mašīnas, nebija šoferi, jo paglābās, patvērās. 
Karš ir haosa radīšana. Ogre dodas regulāri uz fronti, palīdz, mācās. 
Iedzīvotāji pēc palīdzības dodas uz pašvaldību. Kad dodas prom, atstāj atslēgas pašvaldībai, lai var 
pārbaudīt, ja uzlidojumā bojāta ēka. Pašvaldību darbinieki pirmie, kas dodas glābt, jāapgādā ar 
bruņuvestēm savi komunālo dienestu darbinieki! 
Palīdzība ar ūdensapgādi, siltumu, ziņas par piederīgajiem citās teritorijās- palīdzība, kas saglabā mieru. 
Cenu pacelšana- neatļauta darbība, lai neceltu paniku. 
Katrus 2-4 mēnešus Ogres pārstāvji (katru reizi ņem līdzi citus) dodas uz Ukrainu. 
 
 
Pilsētas objektu apskate-  Gāliņciema bibliotēka, Brīvdabas muzejs (jauna muzeja ēka), brauciens ar 
mazbānīti uz Piedzīvojumu parku (rodelis) 
 
Videoieraksts LPS mājas lapā. 



 
Sanāksmi beidz  plkst.  

 

 

Sanāksmes vadītājs       U.Fjodorovs 

 

Protokolēja        S.Sproģe 

 

 

 


